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Referat 

Dato: 08.10-2020 kl. 19.00 i Kulturhuset M2. 
 

  

DELTAGERE: 
 
 
 
FRAVÆRENDE: 
 
Referent:   

Inga Andersen, Jesper E. Petersen, Carl Holst, Linda Eg, John Christensen, Bruno 
Hansen, Kurt Hansen, John Sandholm, Henny Bentzen, Kim Bjørnskov Pedersen, Rudin 
Riknagel. 
 
Ove Kristensen, John Aaboe, Ole Andreasen, Martin Fuglsbjerg, 
 
Linda Eg 

Mødeemne: 
 

Ordinær møde  

No Emne Tekst Aktion 

1 Velkomst og 
dagsorden 

 

Evaluering af årsmødet: Godt møde. Ønskværdigt med flere unge mennesker.  

Forslag:  

Lave et arrangement for ”Unge i front” 

Ny centerleder Lars Stampe og/eller en fra Udviklingsrådet om Udviklingsrådet. 

Turen til Gulddalslund: rigtig god tur. Der arbejdes med en årlig tur, hvor 

familie er inviteret 

Linda 
finder ud 

af hvilke 

klassetrin 
unge i 

front er 

2 Varde 
Kommune, 

FUR, RUBAN 
m.m. 

 

Varde Kommune: 
Lokalplaner for Ølgod Bymidte samt Østerbro: Godkendt med handlerne på 

Østerbro 7-15 
 

Møde Plan & Teknik afholdt 15/8: Der arbejdes på at genindføre parkeringsregler 
på Torvet. Carl udfærdiger dokument til Varde Kommune fra ØHE, ØB og ØU. 

 

Mangler sten ved sti ved Skovkanten og Forsomho Kirkevej, så biler ikke kan køre 
der: Jørgen Jelling kontaktes 

 
Kommuneplan: Carl og Inga gennemgik deres kommentarer til udkastet. 

Godkendt på mødet – dog med følgende kommentarer: 

• punkt vedr. omlægning til erhverv (ved hesten) lader vi stå åbent indtil d. 

22.  

• Strellev: slet puljedagpleje 

• Gårde: lokal perle: Grønborglund 

• Bevaringsværdige bygninger: Krusbjergvej 28 + 31 slettes fra listen. 

• Side 7: Rekreative områder: Hansinelund tilføjes.  
 

Kontakt fra Ansager/Skovlund Udviklingsråd vedr. Samarbejde omkring 
indlandsturisme – Carl tager det med i FUR (tilbud skal være tilgængelige – evt. 

lokale perler) 
 

FUR:  

Referat fremsendes når det er godkendt.  
Ordet rundt punkt; her prøves det at sende skriftligt 7 dage før FUR mødet, for at 

imødekomme tid til dialog omkring emnerne i stedet for kun fremlæggelse af 
punktet. 

 

Årets landsby: Haastrup i Faaborg-Midtfyn kommune. 
 

 

 

 

 

 

 

 



3  
Økonomi 

 
Gennemgået og godkendt 

 

Ansøgning vedr. tilskud til ramper: godkendt beløb på 20.000 kr. 

 

 

 

4 Nedsættelse af 
arbejdsgruppe

r/ udvalg 

Lokale Perler: (Opgaven er at udpege/finde stederne og lave en kort beskrivelse) 
Hver lokalområde melder ind til Carl med deres bud på lokale perler – løbende. 

 
Ud fra det laves der et opslag på facebook. 

Jesper laver opslag på facebook 
 

Forslag: Opslag på facebook: Kender du en lokal perle? Hvad skal Ølgod være 

kendt for. 
 

Skilte til donationer eks. borde/bænke, lys og lign.: Metalskilte fra skiltegravør i 
Ølgod (Kristian) Tekst: Sponsoreret af Ølgod Udviklingsråd + Logo.  

Bruno laver udkast til næste møde.  

 
 

Repræse
ntanter 

for hvert 
lokalområ

de 

Jesper 

 

Bruno 

5  

Hjemmesiden 

 

Olgod.dk gennemgået før mødestart. Der arbejdes med at øge kendskab, 

brugervenlighed og øge aktiviteten med bl.a. en frivillig redaktion.  
 

 
 

 

 

6 Nyt fra 

Udvalgene 

Nyt fra Udvalgene: 

 

Trafikgruppen. 
Resultater fra Spørgeskemaundersøgelser. John bruger denne information til at 

rette henvendelse til kommunen vedr. cykelsti mellem Strellev og Ølgod. 
 

Toilet ved Ølgod Station: der arbejdes stadig på det. 

 
Oprensning af søerne, ”Søens Folk” træder til. 

- Inga informerer omkring Søens folk og dennes opgaver (20 frivillige)  
 

Skraldespande ved viadukten ved Kirkevænget, Lindeparken og 
Søndergadeparken. 

- Skraldespande endnu ikke opsat.  

  
Lys langs stien ved Kirkediget 

- Lys er monteret og tændt. 
 

Lindeparken. 

- Fliser lagt. Bænke sættes op efter efterårsferien 
 

Bænk ved Enghavevej. 
- Fliser lagt – bænk på vej 

 
Faldefærdige bygninger. 

- Opdateret liste fra 20 marts – er stadig gældende - ingen ændringer 

- Carl sender listen ud – meld tilbage ved kommentar/tilføjelser 
 

Flere: 
Der arbejdes på oprydning ved udendørs svømmehal. Derudover skal Beach volley 

bane flyttes og forlænges, så der er større sammenhæng til Byskovcentret og den 

får korrekt længde. Den er for kort nu. 

 

John S. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Carl 



7 Borgerinddrag
ende 

aktiviteter med 

ØHE 

Late Night 28.08.2020 – Evaluering (skal vi fortsætte? Der var for lille opbakning 
fra ØU) Tager vurderingen ved næste mulighed. Forslag om at vi i stedet 

ponsorerer et arrangement, hvis opbakning ikke er til det. 

 
Væk julemanden lørdag den 28. november kl. 9.30 med FDF orkesteret: AFLYST: 

Der laves et alternativ virtuelt på Facebook. Nærmere info, når der vides mere 
Juleoptog er AFLYST – præmier trækkes virtuelt 

 
Julefamilien tur rundt i gaderne erstattes af en stor postkasse på torvet, hvori 

børnene kan lægge deres ønskesedler. (10 gaver a`200,-kr.) 

 

8 Bordet rundt Strellev: parkeringsplads er blevet lavet. Det er blevet fint 

 

Gårde: Multihus har været godt udlejet – dog faldende igen pga Corona 
Carl gjorde opmærksom på et borgerforslag inde på Varde kommune fra en 

borger der ønsker forlængelse af cykelstien fra Tistrup, så den går helt til Ølgod -  
Kim kender ikke til det.  

 
Lindbjerg: Rekordmange børn i børnehave – derfor venteliste.  

 

Krusbjerg: Skifter tag på klubhus på stadion.  
Cykelstien Krusbjerg – Skovlund: Der arbejdes med repræsentant fra Skovlund 

Udviklingsråd; hvordan skal det være langs cykelsti? Der snakkes vilde blomster 
og træer – på den vestlige side. 

 

Ølgod: Borgerforening har opsat gynge ved legepladsen Fristedet. Søgt gennem 
DanskeBank fonden.  

Samme fond ansøgt til efterårsudsmykning på vegne af ØHE – dog for sent, men 
tilsagn givet - dog bliver det påskepynt. 

 
Lamper ved kulturstien – er det offentlig eller privat?  

 

Byskovcentret lukkes op. Dog indvielse omkring først i november.  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

9 Næste møde 22/10 møde Kommuneplan. Kl 19. (virtuelt) Carl, Bruno, Jesper, Inga 

 
27/10 Efterårsmødet med Byrådet (aflyst). 

 

Næste møde? 
Julemøde i Ølgod Hallen: 26 november kl 18 

 

 

10 Evt.  Henny spurgte til mulighed for at plante ”Vild med vilje” Der blev snakket om det 

og besluttet ikke at gøre mere ved det, da det kun er pænt det første år. Det 

kræver vedligehold for ikke at bliver ”overmandet” af ex tidsler. 

 

Konklusion: 

 

  


